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Referat af skolebestyrelsesmøde d. 23. oktober 2018 kl. 17.00-19.30 

Til stede: 
Henrik Grønlund, Michael Wessing, Martin Hermansen, Elizabeth Sørensen, Kelly Fjelstrup, Molly Nissen, Iben 
Hansen, Rikke Schultz Pedersen og Kim Rasmussen 

Fraværende med afbud: 
Mads Wolff, Maja Yhde, Laura Bertram, Line Specht og Olivia Montanari 

Dagsorden	  
 
Punkt nr. 1: Godkendelse af dagsorden (2 min)  
 
Indstilling: Dagsorden af 23. oktober 2018 godkendes.  
 

Beslutning: Skolebestyrelsen er pga. afbud ikke beslutningsdygtig. Dagsordene revideres, således at punkt 7 
”Forretningsordenen” udskydes til kommende møde. 

Revideret dagsorden godkendt. 

(2 min) 

Punkt nr. 2: Godkendelse af referat (2 min) 
 
Indstilling: Referat af 21. august 2018 godkendes.  
 

Beslutning: Udskudt ti næste møde. 

(2 min) 

 
 
Punkt nr. 4: Eleverne har ordet (10 min) 
 
Orientering: Elevrådet arbejder for tiden med ideer om at arrangere en læsedag i læseugen og en 
velgørenhedsdag. 

 

Punkt nr. 5: Status på budget (30 minutter) 
 
Skolebestyrelsen besluttede sidste år en budgetproces, som foreskriver, at skolebestyrelsen orienteres om 3. 
prognose. Desuden blev det besluttet, at hvis der fortsat er et økonomisk råderum i ”bufferpuljen” så skulle 
skolebestyrelsen drøfte evt. nye tiltag/investeringer for 4. kvartal eller hensætning til nyt budgetår. På mødet 
deltager Flemming Barfred, skolens administrative medarbejder, som sammen med skolens ledelse kommer med 
en status på budgettet. Skolebestyrelsen bedes efterfølgende drøfte denne status samt evt. beslutte, om der skal 
iværksættes nye investeringer. 
 

Indstilling: Drøftelse og beslutning  
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Beslutning: Flemming Barfred orienterede om budgetstatus vedr. 3. prognose. Prognosen viste, at skolen med det 
vedtagne budget vil komme ud af budgetår 2018 med et mindre forbrug på kr. 961.429. Dette skal sættes i forhold 
til, at skolen havde et mindre forbrug i budgetår 2017 på ca. kr. 1.500.000. 

Skolen anbefaler at kr. 261.000 bevilliges til brug i indeværende kalenderår, og anvendes til investeringer. 

På kommende MED-møde drøfter skolen ønskede tiltag, som herefter sendes til skolebestyrelsen. I forbindelse 
med dagsorden til kommende SB-møde, vil personalets ønskede prioritering med MED-mødet fremgå. 

Skolebestyrelsen finder detaljeringsgraden af den fremlagte budgetprognose utilstrækkeligt i forhold til at kunne 
træffe beslutninger på et oplyst grundlag. 

 
Punkt nr. 6: Forsøg med faget Teknologiforståelse (30 min) 
 
Katrinedals Skole har ansøgt om at deltage i udviklingen af faget Teknologiforståelse. Skolen er blevet udvalgt 
mellem 140 skoler i hele Danmark. Skolen har ansøgt om at deltage i delforsøg 1, hvilket betyder, at der i 
indskolingen oprettes et selvstændigt fag, som hedder Teknologiforståelse. Dette fag har en vægtning på 60 timer 
pr. skoleår. Disse timer findes ved, at 2 lektioner fra den understøttende undervisning om ugen konventernes til 
det nye fag. Da det er en ændring af skolens timefordelingsplan, så bedes skolebestyrelsen drøfte om de vil bakke 
op omkring forsøget og ændre timefordelingsplanen. Skolens ledelse vil fremlægge projektet og overvejelser 
omkring, hvorfor skolen ønsker at deltager og hvordan økonomien i forbindelse med projektet er. Skolen skal 
senest d. 5. november give en tilbagemelding til UVM om skolens endelige deltagelse. 
 
 
I forbindelse med forsøget skal der indhentes udtalelse fra skolebestyrelserne, hvis deltagelsen forudsætter en 
fravigelse af folkeskoleloven.  

Dette er fx tilfældet for deltagelse i delforsøg 1 (selvstændigt fag), hvor det forudsættes, at der sker en fravigelse 
af folkeskolelovens § 5, stk. 2, og 4, som led i forsøgsgodkendelsen, således at skolerne i forsøgsperioden kan 
oprette faget og give obligatorisk undervisning heri.  

I forbindelse med behandling af indkomne ansøgninger, der godkendes, vil ministeriet bede de relevante skoler 
om at indhente en udtalelse fra skolebestyrelserne.  

 
Indstilling: Drøftelse og beslutning 
 

Beslutning: Det orienteres om, at skolens medarbejdergruppe gerne vil være en del af forsøget, og at det er de 
pågældende klassers egne lærere (med support), der vil varetage undervisningen i Teknologiforståelse. 

Skolebestyrelsen har en bekymring for, at ikke struktureret tid i indskolingen (den understøttende undervisning) 
bliver omdannet til struktureret undervisning. 

Skolen rundsender udkast til høringssvar til skolebestyrelsen. 

Bilag: 
Kort uddrag fra ansøgningen 
Oversigt i forhold til økonomi 
Nyhedsbrev fra UVM 
Vejledningen til ansøgningen 
Brev fra UVM om at skolen er udvalgt. 
 
 

Punkt nr. 7: Forretningsorden for skolebestyrelsen (20 minutter) 
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Skolebestyrelsens forretningsorden bedes drøftet med henblik på evt. revidering af denne. Den nuværende 
forretningsordning er vedhæftet. 
 
Indstilling: Drøftelse og beslutning 
 

Beslutning: Udskudt til kommende SB-møde 

Bilag 
Nuværende forretningsorden 
 
Punkt nr. 7: Trafik (60 minutter) 
 
På skolebestyrelsens seminar var der desværre ikke meget tid til punktet trafik. Derfor er dette punkt en 
fortsættelse fra skolebestyrelsens seminaret. Efterfølgende er skolen blevet kontaktet af lokaludvalget, som gerne 
vil mødes med formanden og skolelederen, da de har fået borgerhenvendelse vedr. den trafikale situation omkring 
KDS: Dette møde er d. 24. oktober. Derfor bedes skolebestyrelsen drøfte den trafikale situation samt mulige 
løsninger/ønsker til, hvordan den forbedres. 
 

Indstilling: Drøftelse  
 

Beslutning: Efter drøftelsen blev der foretaget en brainstorm på mulige ønsker og tiltag, der vil kunne forbedre den 
trafikale situation omkring skolen: 

Kys og kør område på Katrinedalsvej mangler stadig at blive etableret. Her kunne det også være fordelagtigt af 
have en reserveret busholdeplads til f.eks. svømmebussen. 

Forbinde skole og Valhal, med lukket vej, enten permanent eller i udvalgte tidsrum med en bom-løsning. 

Forhøjninger på vejene virker ikke, derfor ønskes der lysregulering og fodgængerovergange, der kan forbinde 
skole/frit/klub/hal 

Skiltning, hastighedsinformation og belysning blev også nævnt som ønskede tiltag. 

 
Punkt nr. 10: Orientering fra skolens ledelse (10 min) 
 
De administrative Fællesskaber starter ikke op pr. 1. april men fra 1. oktober 2019. Skolens ledelse orienterer 
yderligere på mødet. 

Byggeri og renovation: 

Der er ikke nogen nye informationer omkring renoveringen af idrætssalene. Tidsplanen følges, måske med en lille 
overskridelse på 1-2 uger. 

 

Til kommende SB-møder: 

Skolebestyrelsens budgetønsker til kommende budgetår drøftes på december mødet. 

 


